
 
 

 
 

VERSLAG MILIEURAAD 
 

Datum: dinsdag 8 november 2022 20u00 

Plaats: Raadzaal ABC  

 

Aanwezig: Marcel Van Puymbroeck (voorzitter), Frank Bauwens, Johan Buyens, Marc De 

Meireleir, Claudia De Vriend, Hugo De Witte Jan Dhollander, Francine Jaspers, Brecht 

Meersschaert, André Smet, Ivo Van Duyse, Walther Van Waesberghe, Walter Scheerders 

(waarnemer NVA), Herwin De Kind (schepen), Kris Van der Coelden, Sofie Van Daele, Evy 

Van Steelandt 

Verontschuldigd: Lut Vyvey, Eric De Deckere 

 

Agenda 

Punt 1: Welkom door de voorzitter en goedkeuring vorig verslag 

Het verslag van de vergadering van 5 mei 2022 wordt goedgekeurd. 

Opm: Ivo Van Duyse vraagt na te kijken of hij als verontschuldigd staat op het verslag. 

Punt 2: waterkwaliteitsmetingen 
 
Analyse nog niet volledig klaar, resultaten worden nog verder verwerkt. 
Metingen werden een aantal jaar geleden gestart op initiatief van Interwaas.  Jaarlijks werden 
een aantal kwaliteitsmetingen uitgevoerd door het Provinciaal Centrum voor Milieuonderzoek 
(PCM: labo van provincie) 
Momenteel beschikt de gemeente over 17 meetpunten, er wordt nu intensiever gemeten, 
namelijk 8x per meetpunt wordt waterkwaliteit gemeten.   
 
De kwaliteit is afhankelijk van: o.a. het seizoen (droogte, bemesting,…) maar ook punctuele 
zaken (bijv. door overbemesting, of na vele regenval), naast hemelwater omvat de meting ook 
ongezuiverd afvalwater (lozingen vanuit bedrijventerrein, residentiele gebouwen,) 
  
Presentatie mbt waterkwaliteitsmetingen wordt toegelicht door Kris Van der Coelden. 
  

• Opmerking 1: waarom wordt COD gebruikt en niet met de BOD? 
=>.  De mogelijkheid bestaat maar wordt momenteel niet gemeten. Er hangt ook een  
jaarlijkse kostprijs vast aan deze analyses. 
voorzitter: wanneer waterkwaliteit verbetert, zal ook de biologische kwaliteit 
eveneens verbeteren. 

 

• Opmerking 2: er moet ook rekening gehouden worden met de oevervegetatie 
(natuurlijke waterzuivering). Men vraagt om zeker niet zomaar water weg te scheppen  
(ook droogval is voorgevallen in Sint-Gillis-Waas), dit heeft invloed op de beplanting, 



 
 

die dan meteen ook zorgt voor de waterkwaliteit. 
=>Offerte PCM voor biotische index is ongeveer gelijk aan prijs voor fysicochemische 
analyses (6.000 a 7000 euro voor 17 staalnames & analyses).  
voorzitter: vinden wij het als milieuraad belangrijk om de biologische kwaliteit van het 
water te testen? 
schepen De Kind: we onderzoeken alvast deze mogelijkheid + kostprijs?  Er is vraag 
naar biologische opvolging van de waterkwaliteit door de milieuraad. 

  

• Opmerking 3: Sluisstraat (vervuilde beek)- afkomstig van beek achter huizen.  
Melding is reeds vroeger gebeurd.  Komt van huizen en bedrijven die niet 
aangesloten zijn op de openbare riolering. 
Kwaliteit scoort hier laag. 
=> Interne navraag brengt volgende extra informatie: 
De slechte waterkwaliteit is niet nieuw en gekend. Zie grafiek hieronder. Dat de 

metingen in de voorbije 6 jaar slechter zijn dan vroeger, komt door de droogte. 

Eenzelfde hoeveelheid afvalstoffen in een kleiner volume oppervlaktewater resulteert 

in een hogere vuilgraad. 

 
 

De bewering dat er nog ongezuiverd afvalwater vanuit de Klinge in de 

Gankensbergwaterloop wordt geloosd met medeweten van de gemeente en Aquafin 

is niet correct. Ter hoogte van de Koningshoeveweg is er een riooloverstort. Deze 

kan bij hevige (intense) regenval in werking treden. Dit jaar gebeurde het in juni. 

Hieronder een kaartje met aangegeven waar welke riolering aangesloten is op een 

rwzi (groen) en waar niet (rood). 

 



 
 

 

 
  

• Opmerking 4: hoe zit het met de weekendverblijven en de aansluiting op riolering?  
Kunnen we de inwoners verplichten om aan te sluiten op de openbare riolering?   
Men merkt op dat er geen toezicht is op deze aansluiting. 
Wat is het standpunt van de gemeente hierin en kan er strenger worden 
opgetreden? 
 
=> Interne navraag brengt volgende extra informatie: 
Bij de opmaak van het zoneringsplan in 2006 (en bij latere herzieningen) heeft de 

gemeenteraad na openbare onderzoeken besloten dat alle recreatiewoningen zelf 

moeten instaan voor het zuiveren van hun afvalwater door middel van een IBA. Het 

gemeentelijk zoneringsplan werd door Vlaamse Overheid goedgekeurd. Tot op heden 

lozen particulieren hun afvalwater inderdaad in grachten die naar Nederland 



 
 

afstromen. De burgers zijn in overtreding. Momenteel zijn we met Riopact aan het 

bekijken om de plaatsing van IBA’s collectief aan te bieden. 

  

• Opmerking 5: verontschuldigde vraagt feedback van deze uiteenzetting 
Kris zal de getoonde kaart doorgeven samen met verslag. 

 

  
Punt 3: Klimaatbeleid: accenten milieuraad 
enkele concrete voorstellen: 

• extra bomen planten in gemeente: waar?   
Voorstellen:  
- hoogstammige fruitbomen (kunnen in landbouwgebied),  
- populieren,  
- agro forest tree (jonge boeren planten populieren aan in combinatie met eik + deze 
bomen kunnen gesubsidieerd worden in kader van CO2); 
- paardenliefhebbers in gemeente kunnen hun weiden afsluiten met bomen en /of 
struiken (mits hulp van gemeente evt) evt natuurlijke haag 

• inzetten op ontharding (vraag om vroegere afrit expressweg => deze zou nog 
gebruikt worden door landbouw + gedeelte parking voor de kerk in Sint-Gillis-Waas 
schepen: bij aanleg nieuwe verkavelingen dient er wel onthard te worden.  Wordt wel 
opgelegd in omgevingsvergunningen (cfr.voortuin) 
Tevens wordt hier volgende suggestie meegegeven: kunnen alle betonpaden die er 
nog liggen voor het landbouwverkeer verwijderd worden? 
 
=> Voorzitter vraagt om nog concrete zaken te bezorgen in het kader van 
klimaatbeleid.  

 

VARIA: 
• 2 plannen werden goedgekeurd (oa klimaatmitigatieplan): bemerkingen kunnen nog 

worden toegevoegd. 
• Agro forest tree: kan dit op de landbouwraad gebracht worden? => zorgen voor meer 

naambekendheid 
• Agendapunt voor volgende milieuraad: grote geluidshinder die E34 teweeg brengt.   
• Vrees tot stijging sluikstorten omwille van hogere kosten afvalophaling door MIWA  
• Navraag tot maaien fietspad tussen Puyveldestraat en Waterstraat (kant Stekene 

werd reeds gemaaid) 
• Kan gemeente mee instaan voor plaatsing van wildspiegels (reeën), recent werden 

reflectoren geplaatst (oranje), is het dan niet mogelijk om blauwe te plaatsen?   .  
Schepen De Kind vraagt om de kritieke punten door te geven, waar deze geplaatst 
moeten worden. 
=> Een principiële vraag met een duiding van de kosten moet aan het college worden 

voorgesteld 
• Voorzitter kondigt aan om in 2023 het laatste jaar te zetelen als voorzitter in de 

milieuraad. 
 
 
Volgende milieuraad 31 januari 2023 – 20u 


